
Van de voorzitter

Overijssel

Visie

Als ik ’s morgens de krant open sla springen de 
‘koppen’ mij tegemoet en lijkt de hectiek in de poli-
tiek weer verder te zijn toegenomen. Problemen 
buitelen over elkaar heen. Afspraken houden het 
soms maar een dag. Kortetermijnoplossingen wor-
den de snelle remedie om structurele tekorten aan 
te pakken. Een langetermijnvisie ontbreekt zicht-
baar. Dit maakt mij onrustig. Natuurlijk, ik weet 
dat de oude kaders niet meer bestaan. Nieuwe 
media, globalisering, technologische vernieuwing, 
individualisering, ze hebben ons leven op de kop 
gezet. Maar zonder kompas en leiderschap dobbe-
ren we verloren rond in een oceaan van improvisa-
ties. Het CDA is een partij die zich nooit heeft laten 
kennen als een club die voor de korte termijn gaat. 
De huidige situatie is daarvan het beste bewijs. 
Nederland doet het relatief goed, zeker in verge-
lijking met andere landen, waar politici de goede 
ingrepen hebben nagelaten. Het zal wellicht te 
maken hebben met onze ‘Rijnlandse volksaard’, 
waarin de belangen van alle belanghebbenden 
in samenleving en organisaties serieus worden 
genomen, die we juist in deze onzekere tijden hard 
nodig hebben. Laten wij als CDA vooral weer terug-
grijpen op ons eigen gedachtegoed.

Overijssel
Met enige trots kijk ik naar het coalitieakkoord van 
Overijssel. Daar spreekt visie uit. Er worden keuzes 
gemaakt voor de toekomst op basis van bereik-
baarheid, kennis, duurzaamheid, versterking van 
de regionale economie en versterking van de struc-
tuur van steden en platteland. Zo bouw je mijns 
inziens aan betere toekomst voor iedereen. Er wor-
den ook keuzes gemaakt die ook pijn doen, want 
de middelen zijn beperkt. Aan ons de taak om de 
pijn niet bij de zwakkeren neer te leggen, want in 
onze visie blijft de overheid een schild voor hen. 
Trots ben ik ook op de inwoners van deze provin-
cie. Het sociale netwerk is hier nog niet verbrok-
keld. Mensen kijken van nature naar elkaar om 
en staan elkaar bij. Op deze sociale cohesie is 
menigeen jaloers. Het maakt het leven niet alleen 
aangenamer maar ook wat robuuster. Bestuurders 
die deze robuustheid weten te verbinden met cre-
ativiteit en innovatie hebben visie. Het is mijns 
inziens aan ons CDA’ers om deze zaken met elkaar 
te verbinden en te versterken.

Hein Pieper, 
voorzitter CDA Overijssel

Voor de vakantie, op 7 juni om precies te zijn, is de 
Eerste Kamer in nieuwe samenstelling beëdigd. De 
uitslag van de Statenverkiezingen van maart werd 
daarmee ook in de senaat zichtbaar: de coalitie heeft 
er naast de steun van gedoogpartner PVV ook de 
steun van de SGP nodig om tot een meerderheid te 
komen. Hoe dat in de praktijk  gaat uitwerken moeten 
we afwachten. Over het algemeen is de Eerste Kamer 
politiek minder geprofileerd dan de Tweede Kamer. 
Een voorproefje hebben we al wel gehad met de wet-
geving op het gebied van het te lang studeren. Een 
omstreden kwestie, waarbij de oppositie op uitstel van 
behandeling aanstuurde. Dat is niet gebeurd: de wet 
is behandeld en aangenomen.  Ik ben zelf inmiddels 
benoemd tot voorzitter van de vaste Kamercommissie 
voor OCW, en zat daarmee twee weken na het aan-
treden van de nieuwe kamer al midden in de proce-
durele en inhoudelijke discussies tussen oppositie- en 
regeringskamp.
Intussen zijn we na de zomervakantie begonnen met 
de voorbereidingen voor het nieuwe politieke seizoen 
en in het bijzonder de Algemene Beschouwingen.  

Europa
Ongetwijfeld speelt Europa een belangrijke rol, daar-
bij. Na alle rumoer over de Euro en de betekenis van 

Uit de Eerste Kamer
Europa de afgelopen tijd, kan het ook niet anders. Tot 
mijn vreugde heeft het CDA bij monde van Sybrand 
van Haersma Buma en enkele bewindslieden, zich de 
laatste tijd nadrukkelijk voor Europa uitgesproken. 
Ik zelf heb me tijdens onze vakantie, onder andere 
in Praag, ook nog weer eens heel goed de betekenis 
van de Europese ontwikkeling gerealiseerd. Waarbij 
we overigens de argumenten om de Europese landen 
bijeen te brengen, wel altijd scherp moeten benoe-
men en onderscheiden. Naast idealisme (‘nooit meer 
oorlog’) en politieke motieven (‘sterk tegenover de 
Russen’) spelen ook praktische en economische belan-
gen (‘wij zijn afhankelijk 
van handel met Europa’) 
een rol. Misschien dat 
dezer dagen dat laatste 
argument de doorslag 
geeft in onze positiebe-
paling: we doen ons zelf 
in ieder geval ernstig 
tekort door ons tegen 
‘Brussel’ af te zetten. 

Anne Flierman
CDA Eerste Kamerfractie
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Het najaarscongres van het CDJA vindt dit jaar plaats 
in Overijssel. In de historische stad Kampen. Van 18 
op 19 november overnachten de CDA jongeren in een 
luxe passagiersschip aan de IJsselkade en word er 
gecongresseerd in het Broederhuis. Het Broederhuis, 
dat met de aangrenzende Broederkerk haar wortels 
vindt in de veertiende eeuw is pas volledig gereno-

veerd tot een fantas-
tisch congrescentrum. 
De Ledenvergadering 
zal gehouden worden 
in de sfeervolle kapel; 
de Lemkerzaal. Onder 
andere Ds. De Fijter 
(jarenlang predikant 
te Kampen en ook te 

CDJA najaarscongres te Kampen
Vriezenveen en oud-voorzitter van de PKN en kar
trekker van de Nationale Synode) zal komen spreken 
net als een CDA bewindspersoon uit het kabinet. Het 
thema van het congres is medische ethiek. Behalve 
serieuze discussies over inhoud zal het vooral erg 
gezellig worden. Er wordt dan ook een grandioos feest 
georganiseerd op het schip en in de historische bin-
nenstad van Kampen.

Lid worden
Het CDJA Overijssel roept alle leden van het CDA 
Overijssel op geïnteresseerde jongeren te enthousias-
meren om lid te worden en zich op te geven voor dit 
congres. Een unieke kans voor jongeren uit Overijssel 
om kennis te maken met de gezelligheid en inhoud 
van het CDJA!

Lid worden en opgeven voor het congres kan op www.
cdja.nl. Voor vragen kan er altijd contact opgenomen 
worden met ondergetekende (voorzitter CDJA Overijssel) 
via e-mailadres: voorzitter@cdja-overijssel.nl of via 
telefoonnummer 06-10432104. Wij horen graag!

Bart-Jan Gardebroek
voorzitter@cdja-overijssel.nl

Van harte nodigen wij u uit voor de algemene ver-
gadering van de provinciale afdeling Overijssel op 
maandag 28 november 2011.
De vergadering begint om 19.30 uur en vindt plaats 
in Het Centrum, Constantijnstraat 7a te Nijverdal. 
Ontvangst met koffie/thee vanaf 19.00 uur.

Tijdens het politieke deel van de avond zal de heer 
dr. Anne Flierman spreken over: 
‘De onderwijsagenda voor de komende jaren’.

Iedereen is van harte welkom; neemt u vrienden, 
kennissen, buren mee?!

De agenda en de stukken voor deze algemene ver-
gadering worden voorafgaand aan de vergadering 
gepubliceerd op www.cdaoverijssel.nl. Leden waar-
van het e-mailadres bekend is ontvangen via e-mail 
een uitnodiging voor deze algemene vergadering.

Met vriendelijke groet,
namens het bestuur van het CDA Overijssel

Hein Pieper, voorzitter
Roger de Groot, secretaris



Agenda 2011
Maandag 24 oktober
CDA Overijssel: algemeen bestuur
19.30 uur Het Centrum
Constantijnstraat 7a, Nijverdal

Zaterdag 29 oktober
CDA landelijk: Partijcongres

Zaterdag 12 november
CDA Overijssel: Holtense dag 
met Partijvoorzitter Ruth Peetoom
10.00 uur De Kandelaar, 
Stationsstraat 4, Holten

Maandag 28 november 
CDA Overijssel: Algemene Vergadering
“De onderwijsagenda voor de komende jaren” 
19.30 uur Het Centrum
Constantijnstraat 7a, Nijverdal

Om u makkelijker te kunnen bereiken willen we 
graag van ieder CDA-lid het e-mailadres, zodat we 
u ook via de e-mail op de hoogte kunnen houden 
van bijeenkomsten en vergaderingen.
U kunt uw e-mailadres sturen naar leden@cda.nl, 
wel even uw naam en adres vermelden s.v.p. Geeft 
u ook wijzigingen van adres of e-mailadres door?

E-mailadres

Colofon
Dit is een uitgave van het CDA Overijssel
Redactieadres: CDA bureau Overijssel; postadres: Postbus 17, 

8120 AA Olst; bezoekadres: Kornet van Limburg Stirumstraat 35, 

8121 DW Olst; tel.: (0570) 56 56 61 (werkdagen van 10.00 - 12.00 

uur), fax: (0570) 56 58 82

E-mail: overijssel@cda.nl  

Internet: www.cdaoverijssel.nl

Productie & druk: Senefelder Misset, Doetinchem

Provincies zijn belangrijker geworden; we krijgen er 
taken bij die er toe doen. We gaan over regionale econo-
mie, over gebiedsontwikkelingen zoals vliegveld Twente 
en de bypass Kampen, over inrichting landelijk gebied 
en over bereikbaarheid. Onze provinciale taken, en dat 
is meer dan ik net aangaf, voeren we uit in een tijd 
waarin we te maken hebben met een veelkoppige eco-
nomische crisis. Het is van belang slimmer te werk te 
gaan en innovatiever te zijn. We moeten een duurzame 
samenleving worden met een agenda voor de toekomst. 
Het coalitieakkoord ‘De kracht van Overijssel’ geeft de 
agenda aan zoals onze nieuwe voorzitter Hein Pieper 
het ook graag ziet. De grote bezuinigingsopgaven zijn 
erin benoemd en de investeringsagenda van ruim Eur 
980 mln. Een ambitieuze opgave voor de komende  
4 jaar. 

Aan de slag
Onze gedeputeerden zijn al flink aan de slag. Theo 
Rietkerk, gedeputeerde Economie, Energie en Innovatie, 
heeft zich met succes ingezet om de ideeën en voorstel-
len uit de topsectoren onder de aandacht van het minis-
terie van EL&I te brengen. Het kabinet is enthousiast 
over wat wij in onze provincie doen en nog van plan 
zijn. Theo Rietkerk heeft het Energiefonds goed neerge-
zet, waarmee we Eur 250 mln voor u gaan investeren in 

onder andere energiebesparing. Goed voor het milieu 
en het verlagen van de woonlasten. Dit fonds gaat om 
leningen, garanties en participaties, waarbij het geld 
weer terugkomt. 

Eerste stap 
Hester Maij, gedeputeerde Landelijke Inrichting en 
Kunst en Cultuur, pakt de natuur- en landbouwprojec-
ten met voorrang op. Een voorstel van Eur 37,5 mln om 
natuur- en landbouwprojecten vlot te trekken is een 
eerste stap. Hester Maij wil niet wachten op het deelak-
koord natuur dat de provincies met Bleker moeten gaan 
sluiten; dat duurt te lang. Het kan gaan om projecten 
voor particuliere natuurontwikkeling, verbetering van 
de verkaveling (landbouwstructuurversterking) en 
projecten voor de realisatie van de EHS. Het is in lijn 
met ons coalitieakkoord, waar we prioriteit geven aan 
uitvoering van afspraken met particulieren en boeren 
en we uiterlijk in 2018 de herijkte omvang van de EHS 
gerealiseerd willen hebben. Natuurlijk liggen er meer 
projecten dan nu gehonoreerd worden, maar met het 
Deelakkoord Natuur kunnen er opnieuw projecten 
voortgezet worden. Dit is een goede eerste stap. 

Martin Reesink
voorzitter CDA-Statenfractie Overijssel

De Kracht van Overijssel is keuzes maken
Samen sterk voor een duurzaam en leefbaar Overijssel

overijssel@cda.nl - www.cdaoverijssel.nl

Uitnodiging Holtense dag:
Verbondenheid binnen het CDA

zaterdag 12 november 2011 
10:00 tot 12:30 uur
De Kandelaar (Stationsstraat 4 in Holten) 
eigen bijdrage: €7,50

Tijdens de jaarlijks terugkerende bezinningsochtend in 2011 zal 
CDA-partijvoorzitter Ruth Peetoom spreken over verbondenheid binnen het CDA  

en hoe mensen en menselijke waarden de partij vormen.

Programma: 
09:30 uur  Ontvangst met koffie/thee  
10:00 uur Welkom door voorzitter Jan Evering (CDA-Statenlid)  
10:05 uur  Inleiding Ruth Peetoom  
10:50 uur Pauze  
11:15 uur Plenaire discussie 
12:30 uur Afsluiting met lunch

Aanmelden kan tot uiterlijk 4 november via communicatie.cda.overijssel@home.nl

Het Steenkampinstituut 
– het scholingsinstituut 
van het CDA – biedt 

CDA’ers de mogelijkheid om te blijven werken aan hun 
ontwikkeling. Zowel via het landelijke en regionale 
aanbod als via maatwerk en begeleiding.

Binnenkort in ons aanbod
Mediatraining
Als raadslid moet je een bijdrage leveren in de 
gemeenteraad of een groep burgers toespreken. De 
lokale omroep wil een interview voor televisie of je 
wordt gevraagd een presentatie te verzorgen tijdens 
de ledenvergadering. Ook de sociale media spelen 
een grote rol. Al deze vormen van communiceren 
vragen alles van je persoonlijke communicatiekracht. 
Iedereen wil goed voor de dag komen. 
Wanneer: zaterdag 29 oktober 2011

Functioneringsgesprekken voeren
De raadsleden functioneren nu ruim een jaar in de 
nieuwe samenstelling. Dus tijd voor een gesprek over 
het welbevinden van de betrokken personen. In deze 

gespreksvorm staat het functioneren van het raadslid 
of wethouder centraal, niet het beoordelen. Tijdens 
de training leert u de juiste vragen te stellen tijdens 
zo’n gesprek. Het competentieprofiel vormt hierbij het 
uitgangspunt. Tijdens de cursus is er veel ruimte voor 
het oefenen van gesprekken.
Wanneer: zaterdag 26 november 2011

Debattraining: Interrumperen en Improviseren
Een debat voer je enkele keren op een dag, misschien 
wel zonder dat je het bewust bent. Maar debatteren 
in de fractie en/of raad vraagt speciale vaardigheden. 
Interrumperen en improviseren is een onderdeel van 
het debat. Deze training stelt je in de gelegenheid 
deze vaardigheden te trainen.
Wanneer: zaterdag 10 december 2011

Voor meer informatie kunt u altijd contact opnemen 
met één van de consulenten.
Ineke Mulder, Regio Salland / NW–Overijssel
0572 – 393083, inekemulder@planet.nl
Carien Ekelmans, Regio Twente
074–2771965, c.ekelmans@home.nl


